



---

## Academy Trophy: A Driver from Monaco, from Great Britain or from...

31.10.2011

---



With its format comprising at each weekend two races where points are allocated, the CIK-FIA Academy Trophy proposes a different schedule from that of the U18 World Championship which shares the bill with it as, officially representing the colours of their countries, these young Drivers between 13 and 15 years old are fighting one another at the wheel of perfectly identical Parolin-FIM units. With four different winners in the four races already held, the Trophy has totally demonstrated its level of competitiveness, and the Sarno final of 4 to 6 November looks very promising.

Both race winners in Essay, Monaco's Charles Leclerc and the Brit Benjamin Barnicoat seized this opportunity to take their distances in the Championship. These two Drivers will therefore start as favourites, more especially as Charles Leclerc has since landed the World Cup for KF3 (13-15 year-old Juniors) held at... Sarno!

But other competitors are determined to play their cards until the end. Such is the case of the Spaniard Mikel Azcona, of the Greek repeater Fillipos Kalesis (3rd last year), of the two Finns Juho Valtanen and Aatu Moilanen, as well as of the Frenchman Dorian Boccolacci. Had the latter not been excluded from the second race in Essay because he was weighed under the regulatory weight limit, he is the one who would have arrived at Sarno in the lead of the competition. Being 47 points behind whereas 100 are still to be allocated, Dorian knows that his chances are indeed limited. But this young talent who has just had his 13th birthday is adamant that he will fight until the last metre so as to confirm that he is part of Karting's up-and-coming generation!

At the foot of the Vesuvius, one will also keep an eye on the other Drivers who have already been on the podium this year and in particular Albany's Aleksander Ndrio, winner of one race at Ortona, and the Russian Vsevolod Gagen. Finally, having been brilliant at the beginning of the Ortona weekend, the French girl Lucile Cypriano (winner of the selection carried out by the FIA "Women in Motor Sport" Commission) also wishes to illustrate herself at the end of this season. There will obviously be high competition at Sarno and the spectacle promises to be total.

\*\*\*\*\*

### **Trophée Académie : Un Monégasque, un Britannique ou...**

Avec son format de deux courses rémunératrices en points par week-end, le Trophée Académie de la CIK-FIA propose un schéma différent du Championnat du Monde M18 qu'il accompagne.

Défendant officiellement les couleurs de leur pays, ces jeunes Pilotes ayant entre 13 et 15 ans s'affrontent sur des ensembles Parolin-FIM parfaitement identiques. Avec quatre vainqueurs différents lors des quatre courses déjà disputées, le Trophée a largement démontré son niveau de compétitivité. Et la finale de Sarno, du 4 au 6 novembre, ne manquera pas d'attrait.

Vainqueurs chacun d'une course à Essay, le Monégasque Charles Leclerc et le Britannique Benjamin Barnicoat en ont profité pour prendre leurs distances au Championnat. Ces deux Pilotes partiront donc avec la cote de favori, d'autant que Charles Leclerc a depuis remporté la Coupe du Monde KF3 (les Juniors de 13-15 ans) disputée à... Sarno !

Mais d'autres comptent bien jouer leur carte jusqu'au bout. C'est le cas de l'Espagnol Mikel Azcona, du redoublant grec Fillipos Kalesis (3e l'an dernier), des deux Finlandais Juho Valtanen et Aatu Moilanen, mais aussi du Français Dorian Boccolacci. S'il n'avait pas été exclu de la deuxième course d'Essay pour avoir été pesé sous la limite de poids réglementaire, c'est lui qui serait arrivé à Sarno en tête de la compétition. Certes, avec 47 points de retard alors que 100 doivent encore être attribués, Dorian sait que ses chances sont limitées. Mais ce jeune talent qui vient à peine de fêter ses 13 ans compte se battre jusqu'au dernier mètre pour confirmer qu'il fait partie de la jeune génération montante du Karting !

Au pied du Vésuve, on surveillera aussi les autres Pilotes déjà montés sur le podium cette année et notamment l'Albanais Aleksander Ndrio, vainqueur d'une course à Ortona, et le Russe Vsevolod Gagen. Enfin, après avoir brillé en début de week-end à Ortona, la Française Lucile Cypriano (lauréate de la sélection mise sur pied par la Commission « Femmes et Sport Automobile » de la FIA) veut elle aussi se montrer en fin d'année. Bref, les débats ne manqueront assurément pas d'intérêt à Sarno et le spectacle s'annonce total.